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Białe Błota, 19.12.2024 r. 

BRG.0002.18.2024 

 

 

Protokół z XII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 19.12.2024 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 10:00 do godziny 15:52 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski  

Sekretarz obrad: Ilona Nowakowska 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. Obecni: 

1. Balcerowski Bronisław  

2. Dobrowolski Tomasz  

3. Grzelak Kamilla 

4. Grzywacz Jacek  

5. Jabłoński Radosław  

6. Klimczak Zbigniew 

7. Komórek Małgorzata 

8. Krzyżanowski Jacek  

9. Lachowicz Karolina 

10. Literski Łukasz 

11. Mądrzyński Piotr  

12. Nawrocka Marta 

13. Nowakowska Ilona 

14. Ossowski Sławomir  

15. Ruge Sławomir   

16. Stachowiak Aleksandra 

17. Steltmann Anetta  

18. Synakiewicz Krzysztof 

19. Sznajder Magdalena  

20. Tabor Magdalena   

21. Wolsztyńska Maria 

 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison, Zastępca Wójta Natalia Zielińska, Skarbnik 

Gminy Marcin Żebrowski, Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska, mec. Artur Kulpa – 

Podgóreczny, kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie XII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad X i XI Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.   

8. Podjęcie uchwał: 

 
1)  w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2024 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków, 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2025-

2039 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej     

Gminy Białe Błota wraz z uzasadnieniem;  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota; 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota.  

3) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2025 rok. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu;  

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok, 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-

2025,  

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota 

na lata 2023 – 2026, 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 

w Białych Błotach, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych,  
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10) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 

11) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, 

gmina Białe Błota, 

12) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn 

Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota, 

13) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.13.2024 dotyczącej wszczęcia niezwłocznych 

działań związanych z projektem i budową ulicy Kwiatowej w Łochowie, 

14) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2024 dotyczącej inwestycji w formie 

utwardzenia trwałego w formie asfaltu wraz z krawężnikami w ciągu ulic Dojazdowej oraz 

Kąpielowej w sołectwie Przyłęki, 

15) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad XII Sesji IX Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie XII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Odczytane zostały informacje w zakresie 

ochrony danych osobowych. 

 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zaproponował kandydaturę radnej Ilony 

Nowakowskiej. Radna wyraziła zgodę. Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek pod 

głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Ilony Nowakowskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria 
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Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ilona Nowakowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Grzywacz 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Ilona Nowakowska. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad X i XI Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad X i XI Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Protokoły z obrad X i XI Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 

W związku z problemami technicznymi Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski 

zarządził 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka zgłosiła do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie skarg na przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła dwa projekty 

uchwał dotyczące rozpatrywanych przez Komisję petycji. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: -w sprawie skarg na przewodniczącego 

Rady Gminy, -w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.15.2024 dotyczącej podjęcia 

przeciwdziałań w przypadku tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów. -w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.16.2024 dotyczącego wydłużenia trasy autobusu linii nr 92 w 
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Łochowie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym, przekazał podziękowania od Samorządu Rejonu Wileńskiego Starostwa 

Mariampol za wsparcie w postaci prezentów mikołajkowych dla dzieci z gminy partnerskiej 

(nagranie od 00:09:26 do 00:16:11). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Pani Wójt zaprosiła do obejrzenia materiału filmowego podsumowującego rok 2024 w Gminie Białe 
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Błota a następnie przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym w zakresie 

wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy Białe Błota (nagranie od 00:16:55 do 00:32:01). 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Swoje uwagi do uchwały budżetowej na 2025 rok zgłosił Sołtys Sołectwa Ciele Rafał Sznajder, 

odniósł się do wykluczenia Sołectwa Ciele z zaplanowanych tam inwestycji, kwota zdjęta  

z sołectwa trafiła do Kruszyna Krajeńskiego. Sołtys poruszył kwestię zdjęcia środków  

z ul. Wczasowej oraz z zadania zagospodarowania terenu Świetlicy Socjoterapeutycznej 

„Małgosia” w Cielu (nagranie od 00:32:40 do 00:35:16). 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann, zauważyła, że gdyby nie wniosek Komisji 

Budżetu i Finansów to w sołectwie Kruszyn Krajeński nie było by żadnej inwestycji, odniosła się 

do słów Sołtysa Sołectwa Ciele, podziękowała za zakup świetlicy wiejskiej, zaznaczyła konieczność 

określenia gradacji inwestycji (nagranie od 00:35:36 do 00:37:04). 

Sołtys Sołectwa Białe Błota Janusz Kozłowski zapytał czy w budżecie znalazły się jakieś środki na 

zabezpieczenie, aby zrobić jakiekolwiek boisko w Białych Błotach, zapytał na co są przeznaczone 

pieniądze zaplanowane w budżecie na Komendę Miejską Państwowej Straży Pożarnej (nagranie od 

00:37:36 do 00:38:16). 

Sołtys Sołectwa Ciele Rafał Sznajder zapytał Skarbnika czy zmniejszenia i zwiększenia w WPF nie 

powinny się bilansować. Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski udzielił odpowiedzi (nagranie od 

00:38:33 do 00:40:14). 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 

oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków, 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przedstawił Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski (nagranie 

od 00:41:13 do 00:44:34). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
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Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 

oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/105/2024 w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków. 

 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2025-2039, 

 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota wraz z uzasadnieniem;  

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił główne założenia projektu uchwały oraz 

autopoprawki, które zostały naniesione (nagranie od 00:48:42 do 00:56:25) 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (nagranie od 

00:56:45 do 01:04:53). 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Bronisław Balcerowski odczytał opinię w sprawie 

przyjęcia projektu budżetu na rok 2025 oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota na lata 2025–2039 (nagranie od 01:05:03 do 01:11:01). 
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d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota; 

 

Radny Jacek Grzywacz poprosił Skarbnika Gminy o odczytanie inwestycji, które na wniosek 

Komisji Budżetu i Finansów zostały zdjęte z WPF. Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski odczytał 

zdjęte zadania wraz z kwotami. Radny Jacek Grzywacz zauważył, że z Łochowic zdjęto wszystkie 

inwestycje, poruszył kwestię projektu ul. Ptasiej, dokończenia ul. Łąkowej, ul. Leszczynowej,  

ul. Brzozowej, ul. Jarzębinowej oraz kwestię dokańczania rozpoczętych inwestycji. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zauważył, że ul. Łąkowa  

w Łochowicach nie została całkowicie zdjęta z WPF, została inwestycja w tym roku, w którym była 

pierwotnie. Jeżeli chodzi o ul. Ptasią w Łochowicach, to projekt budżetu przedstawiony przez urząd 

zakładał przesunięcie w latach tej inwestycji, projekt ul. Leszczynowej ma dotyczyć całej ulicy,  

a wniosek zakłada budowę pewnego etapu ulicy (nagranie od 01:11:23 do 01:22:38). 

 

Głos w dyskusji zabrała radna Magdalena Sznajder, poruszyła kwestię budowy ulic głównych, 

ciągów komunikacyjnych, odniosła się do zdjęcia środków z  ul. Wczasowej w Cielu oraz z zadania 

zagospodarowania terenu Świetlicy Socjoterapeutycznej „Małgosia” w Cielu, poruszyła kwestię 

petycji składanych przez mieszkańców w sprawie budowy ulic (nagranie od 01:22:41 do 01:26:21). 

 

Radny Sławomir Ruge poruszył temat terminu i kwoty dotyczącej inwestycji ul. Jarzębinowej, 

inwestycja została przesunięta w czasie na rok 2028 (nagranie od 01:26:29 do 01:29:15). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski zabrał głos w kwestii  

ul. Miłosza, nawiązał do ulic i inwestycji zdjętych z budżetu na 2024 rok (nagranie od 01:29:26 do 

01:32:17). 

 

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do wystąpienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Tomasza Dobrowolskiego, wyraził zdziwienie, że dla Komisji Budżetu i Finansów ważniejsza jest 

ul. Kolejowa w Kruszynie Krajeńskim niż plac przy Świetlicy Socjoterapeutycznej (nagranie od 

01:32:29 do 01:33:40). 

 

Radna Magdalena Sznajder oraz radny Jacek Grzywacz odnieśli się do słów Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Tomasza Dobrowolskiego. Radny Jacek Grzywacz poruszył kwestię braku dodatkowej 

inwestycji w Lisim Ogonie, wskazał na znaczenie ulic szkieletowych, takich jak ul. Miłosza, 

wypowiedział się w temacie ul. Jarzębinowej, ul. Ptasiej, ul. Łąkowej. Przewodniczący Rady Gminy 

Sławomir Ossowski odpowiedział, że nikt nie zapomniał o Lisim Ogonie, zaplanowana jest budowa  

ul. Słonecznej, w kwestii ul. Ptasiej nie było ingerencji ze strony grupy radnych. Radny Jacek 

Grzywacz odpowiedział ad vocem (nagranie od 01:33:48 do 01:43:28). 

 

Radna Anetta Steltmann zabrała głos w temacie: wprowadzania do WPF budowy ul. Farmerskiej, 

Zagajnikowej, gradacji ważności ulic, pilnych potrzeb w innych sołectwach (nagranie od 01:43:58 

do 01:45:26). 
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Radna Karolina Lachowicz odniosła się do słów radnej Magdaleny Sznajder odnośnie ulic 

Kąpielowej i Dojazdowej (nagranie od 01:45:31 do 01:46:05). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz odniósł się do wykazu dróg w poszczególnych sołectwach, które są 

utwardzone, wymienił wartości procentowe w poszczególnych sołectwach, odniósł się do zmian  

w WPF zgłoszonych przez grupę radnych, wypowiedział się na temat ulicy Białobłockiej, 

Kolejowej i Patrolowej, ul. Miłosza, ul. Porzeczkowej, braku utwardzenia ul. Laskowej. Radny 

zapytał podpisanych pod wnioskiem radnych, czym się kierowali, zabrał głos w temacie środków 

zdjętych z placu przy Świetlicy Socjoterapeutycznej (nagranie od 01:46:13 do 01:55:49). 

 

Radna Magdalena Sznajder skierowała słowa do Przewodniczącego Rady Gminy, zauważyła, że 

Przewodniczący wtrąca się, komentuje wypowiedzi radnych. Sławomir Ossowski odpowiedział, że 

Przewodniczący Rady ma prawo zabierać głos w każdym momencie. W dalszej części wystąpienia 

radna odniosła się do wypowiedzi radnej Karoliny Lachowicz oraz radnej Anetty Steltmann 

(nagranie od 01:55:51 do 01:57:38). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz zauważył, że środki są przenoszone na tę stronę Kruszyna 

Krajeńskiego, gdzie tereny dopiero będą zagospodarowywane, tam jeszcze nie ma domów, podziału 

na działki, zapytał pod jakie lobby jest to robione (nagranie od 01:57:45 do 01:59:03). 

 

Radny Jacek Grzywacz powiedział, że pięć ulic w Łochowicach kosztowało ponad 3 mln zł, 

zaznaczył, że jest to mała miejscowość, ulice są krótkie, przywołane procenty są trochę przekłamane 

(nagranie od 01:59:10 do 02:00:43). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o zmniejszenie środków na ul. Orzechową, wyraziła obawy, że 

pozostawione środki mogą nie wystarczyć. Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski 

odniósł się do obaw radnej, jego zdaniem środki pozostawione na zadaniu powinny wystarczyć 

(nagranie od 02:01:02 do 02:03:44). 

 

Radna Karolina Lachowicz odnosząc się ad vocem do wypowiedzi radnego Krzysztofa 

Synakiewicza, wskazała na zgłaszaną potrzebę zwiększenia bazy lokalowej na użytek Świetlicy 

„Małgosia” w Cielu (nagranie od 02:03:48 do 02:04:30). 

 

Wójt Gminy Magdalena Maison zabrała głos w temacie zdjętych z ul. Orzechowej środków, 

pozostawiona na zadaniu kwota powinna być wystarczająca (nagranie od 02:04:38 do 02:05:05). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o przyczynę przesunięcia w czasie inwestycji targowiska wiejskiego 

w Łochowie, zapytał o wykorzystanie bieżących środków. Róża Grzempa - Rubczak  

z Referatu Inwestycji poinformowała, że ze środków na ten rok został zakupiony materiał, czyli 

kostka brukowa i inne elementy betonowe. Wójt zapowiedziała, że urząd podejmie działania we 

własnym zakresie, jeżeli to się nie uda podjęte zostaną starania o znalezienie środków, aby 

zrealizować zadanie w całości (nagranie od 02:05:18 do 02:07:35). 
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Radna Maria Wolsztyńska podjęła temat prac Komisji Budżetu i Finansów, powiedziała, że każdy 

może wnieść wniosek, nawiązała do prac poprzedniej Komisji, do inwestycji ściągniętych  

z budżetu, jej zdaniem obecna Komisja Budżetu działa jawnie, wszystkie wnioski, korekty są 

radnym udostępniane, każdy ma prawo zabrać głos, przypomniała, że pozostałe Komisje 

pozytywnie wypowiedziały się na temat zmian (nagranie od 02:07:55 do 02:10:34). 

 

Radny Jacek Grzywacz złożył wniosek, aby w pkt. 1.3.2.13 zmienić nazwę zadania z „Budowa  

ul. Łąkowej na odcinku od ul. Ślesińskiej do ul. Ptasiej w Łochowicach” na „Budowa ul. Łąkowej 

na odcinku od ul. Ptasiej do ul. Kanałowej w Łochowicach”, zapytał o możliwość wpisania limitu 

na 2025 rok przynajmniej 10 000,00 zł i jakąś kwotę na 2026 rok. Radny złożył wniosek, aby  

ul. Ptasia w Łochowicach znalazła się w WPF na 2026 rok (nagranie od 02:10:43 do 02:13:12). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy grupa radnych, która złożyła wnioski do budżetu przejechała 

się zobaczyć ulice: Białobłocką, Kolejową i Patrolową w Kruszynie Krajeńskim, jego zdaniem są 

tam puste pola i nie ma teraz potrzeby budowy tych dróg, radny zaznaczył, że są dwa dojazdy do 

Kruszyna, zapytał Wiceprzewodniczący Rady Tomasza Dobrowolskiego czy był zobaczyć te drogi. 

Wiceprzewodniczący potwierdził, że widział, jego zdaniem zrobienie tych dróg będzie służyło 

wszystkich osobom zainteresowanym i mieszkańcom tego sołectwa (nagranie od 02:13:43 do 

02:16:33). 

 

Radna Anetta Steltmann potwierdziła, że jeżeli chodzi o odcinek polny biegnący przez teren 

KOWRU, jest tam miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem na część 

mieszkalną. Ulica Białobłocka łączy osiedle na ul. Słonecznej i osiedle wzdłuż ul. Lipowej, jest 

drogą bardzo ważną dla sołectwa Kruszyn Krajeński i nie tylko, będzie drogą alternatywną do drogi 

serwisowej (nagranie od 02:16:43 do 02:17:38). 

 

Radna Ilona Nowakowska zabrała głos ad vocem wypowiedzi radnej Marii Wolsztyńskiej (nagranie 

od 02:17:43 do 02:18:04). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz zaproponował kompromis i działanie w celu zmniejszenia deficytu, 

odniósł się do spotkań organizowanych przez Wójt z przedstawicielami sołectw na temat 

harmonogramu inwestycji, zaproponował dokończenie ul. Modrej w Białych Błotach. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zaznaczył, że ulica ta jest wpisana 

do budżetu na 2025 rok i do WPF na 2026 rok, nikt nie chce ściągać ul. Orzechowej, jest 

demokracja, wygrywa większość (nagranie od 02:18:34 do 02:21:00). 

 

Radny Bronisław Balcerowski odniósł się do wspólnego posiedzenia komisji, wypracowania 

kompromisu, przedstawił uzasadnienie do wniosków złożonych do WPF, poruszył kwestię  

ul. Leszczynowej oraz Jarzębinowej (nagranie od 02:21:05 do 02:26:26). 

 

Radny Piotr Mądrzyński poruszył kwestię zadłużenia (nagranie od 02:26:37 do 02:27:23). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz zaproponował, aby środki z ul. Orzechowej przeznaczyć w całości 

na ul. Modrą i zakończyć tę inwestycję (nagranie od 02:27:36 do 02:28:19). 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski skierował zapytanie do Pani 

Wójt pytając o politykę inwestycyjną gminy. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison wskazała, 

że przedstawiony w dn. 15 listopada budżet był ostrożnościowy, przedstawiła jego główne założenia 

oraz koncepcję rozwojową na całą kadencję (nagranie od 02:28:24 do 02:34:33). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał, czy jest sens wprowadzania nowych inwestycji, skoro nie mamy 

jeszcze pełnego obrazu, nie odbyły się spotkania z niektórymi sołectwami na temat inwestycji 

drogowych (nagranie od 02:34:42 do 02:35:43). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zamknął dyskusję.  

 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota.  

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski poprosił o przegłosowanie projektu uchwały wraz z 

autopoprawkami (nagranie od 02:36:03 do 02:37:45). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena 

Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Synakiewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zarządził głosowanie nad wnioskami 

zgłoszonymi przez radnych.  

 

Radny Jacek Grzywacz przedstawił swój wniosek, zapytał Skarbnika o możliwość dokonania 

przesunięć środków (nagranie od 02:39:27 do 02:41:57). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnego Jacka Grzywacza dot. zmiany nazwy zadania 1.3.2.13 na: " Budowa ul Łąkowej 

na odcinku od ul Ptasiej do ul. Kanałowej".  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Wniosek przeszedł.  

 

Radny Jacek Grzywacz przedstawił kolejny swój wniosek, do zaproponowanych zmian 

ustosunkował się Skarbnik Gminy (nagranie od 02:43:48 do 02:48:39). 

 

W dalszej części swoje wnioski składali: radna Magdalena Sznajder, radny Sławomir Ruge, radna 

Maria Wolsztyńska, radny Jacek Grzywacz (nagranie od 02:49:28 do 02:54:30). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zarządził 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski zabrał głos w kwestii zgłoszonych przed przerwą wniosków do 

WPF (nagranie od 02:57:16 do 02:59:10). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad poszczególnymi wnioskami. 

 

Głosowano nad wnioskiem radnego Jacka Grzywacza o zwiększenie środków na budowę  

ul. Łąkowej w Łochowicach. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnego Jacka Grzywacza.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz Literski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

PRZECIW (12) 
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Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, 

Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Głosowano nad wnioskiem radnego Jacka Grzywacza o przesunięcie w latach projektu ul. Ptasiej 

w Łochowicach.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnego Jacka Grzywacza.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

PRZECIW (11) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Głosowano nad wnioskiem radnej Magdaleny Sznajder o zwiększenie środków na 

zagospodarowanie placu przy Świetlicy Socjoterapeutycznej „Małgosia”.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnej Magdaleny Sznajder.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder 

PRZECIW (10) 

Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
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Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Głosowano nad wnioskiem radnego Sławomira Ruge o przesunięcie w czasie środków na  

ul. Jarzębinową w Łochowie.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Radnego Sławomira Ruge.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz 

Literski, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

PRZECIW (8) 

Tomasz Dobrowolski, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir 

Ossowski, Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski 

 

Wniosek przeszedł. 

 

Podjęta została dyskusja nad kwestią przesunięcia środków na projektowanie ul. Miłosza (nagranie 

od 03:02:40 do 03:04:35). 

 

Głosowano nad wnioskiem radnej Marii Wolsztyńskiej o zwiększenie środków na budowę  

ul. Modrej w Białych Błotach o 500 000,00 zł w 2026 roku. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnej Marii Wolsztyńskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Sławomir 
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Ruge, Krzysztof Synakiewicz , Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (13) 

Tomasz Dobrowolski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Małgorzata Komórek, Karolina 

Lachowicz, Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Klimczak 

 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Zbigniew Klimczak, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (4) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Magdalena Sznajder 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Małgorzata Komórek, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof 

Synakiewicz  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/106/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2025-2039. 

 

3) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2025 rok. 

 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił projekt uchwały z dnia 15 listopada w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2025. Skarbnik przedstawił założenia budżetu.  

W dalszej części omówione zostały autopoprawki (nagranie od 03:09:13 do 03:20:02). 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 

budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu;  

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił najważniejsze kwestie zwarte w opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej Gminy Białe Błota na 2025 rok oraz w opinii 
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o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Białe Błota na 2025 rok.  (nagranie od 03:20:04 do 03:27:33). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski poprosił o wyjaśnienie kwestii 

zmniejszenia środków na ul. Orzechową (nagranie od 03:27:35 do 03:29:20). 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Bronisław Balcerowski odczytał uzasadnienie do 

opinii Komisji Budżetu i Finansów (nagranie od 03:29:28 do 03:32:22). 

 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

 

Radny Jacek Grzywacz złożył wniosek o 20 000,00 zł na projekt ul. Ptasiej w Łochowiczach, 

zaproponował zmniejszenie wydatków bieżących - Drogi gminne, zakup materiałów i wyposażenia 

(nagranie od 03:32:51 do 03:33:46). 

 

Radna Anetta Steltmann zgłosiła wniosek o poprawkę nazwy zadania z „Projekt ścieżki rowerowej 

przy ul. Kruszyńskiej w Kruszynie Krajeńskim” na „Projekt ścieżki pieszo-rowerowej przy  

ul. Kruszyńskiej łączącej sołectwo Białe Błota z Kruszynem Krajeńskim” (nagranie od 03:33:55 do 

03:34:26). 

 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnego Jacka Grzywacza.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

PRZECIW (11) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Wniosek nie przeszedł.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnej Anetty Steltmann.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Radosław Jabłoński 

 

Wniosek przeszedł.  

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski zgłosił autopoprawkę polegającą na przeniesieniu środków na 

wypoczynek dzieci i młodzieży (nagranie od 03:37:15 do 03:38:02). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad pozostałymi zgłoszonymi 

autopoprawkami. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Synakiewicz  

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad całością projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Synakiewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/107/2024 w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Białe Błota na 2025 rok. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison podziękowała za przyjęcie budżetu oraz WPF, 

przyznała, że wymagało to wiele kompromisów, wyraziła nadzieję, że zostanie wypracowany 

zrównoważony rozwój całej gminy, wszystkich miejscowości (nagranie od 03:40:30 do 03:41:37). 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok, 
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Projekt uchwały po poprawkach przedstawił Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski (nagranie od 

03:41:54 do 03:48:01). 

 

Posiedzenie opuściła radna Magdalena Tabor. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/108/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok. 

 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039, 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (nagranie od 

03:52:09 do 03:53:51). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 



20 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/109/2024 w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-

2025, 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały (nagranie od 

03:55:41 do 03:55:58). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-2025.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/110/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-2025. 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 

lata 2023 – 2026, 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. Radna Magdalena 

Sznajder zapytała o zmiany ujęte w uchwale. Wyjaśnień udzieliła Alicja Piskuła Zastępca 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach (nagranie od 03:57:37 do 

04:00:56). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 

lata 2023 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Radosław Jabłoński 

NIEOBECNI (1) 
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Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/111/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023 – 2026. 

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach, 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz przedstawiła 

ujęte w projekcie zmiany (nagranie od 04:02:42 do 04:03:03). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/112/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Białych Błotach. 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnej rekomendacji komisji (nagranie od 04:04:00 do 04:04:11). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/113/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowych. 

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnej rekomendacji komisji (nagranie od 04:05:13 do 04:05:24). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/114/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej. 

 

11) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina 

Białe Błota, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnej rekomendacji komisji (nagranie od 04:06:18 do 04:06:48). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina 

Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Komórek 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/115/2024 w sprawie rozstrzygnięcia  

o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota. 

 

12) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn 

Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnej rekomendacji komisji (nagranie od 04:07:53 do 04:08:00). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn 

Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Maria 

Wolsztyńska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Komórek 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/116/2024 sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, 

gmina Białe Błota. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.13.2024 dotyczącej wszczęcia niezwłocznych 

działań związanych z projektem i budową ulicy Kwiatowej w Łochowie, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przypomniał, że uchwała była 

omawiana na poprzedniej sesji. Poprawki do projektu uchwały zgłosił Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski. Radny Sławomir Ruge zauważył, że na tę chwilę należy 

przyjąć petycję jako niezasadną z uwagi na brak środków, aby jednak nie zabierać nadziei 

mieszkańcom. Radny wspomniał o pracach nad harmonogramem budowy ulic, ul. Kwiatowa jest 

szkieletową ulicą, ważną dla sołectwa. Radny Zbigniew Klimczak podziękowała prezydium za 

wprowadzenie zmian. Ad vocem głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder. Radny Zbigniew Klimczak odczytał fragment opracowania „Postępowanie  

w przedmiocie rozpatrzenia petycji”. Zdaniem radnego Jacka Grzywacza petycja jest zasadna,  

w uzasadnieniu powinno się wpisać, że środki są w gestii Rady Gminy. Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że mieszkańcy otrzymują informację na temat 

rozstrzygnięcia petycji i nie są zbywani (nagranie od 04:09:05 do 04:19:00). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Poprawka radnego Tomasza Dobrowolskiego W uchwale: Zamiast słów ‘uznaje się petycję za 

niezasadną” …… propozycja wpisania słów „odmawia się uwzględnienia petycji”. W 

uzasadnieniu: W miejsce zdania „W związku z powyższym Rada Gminy Białe Błota podzielając 

stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji uznaje petycję za niezasadną” propozycja 

wpisania: „W związku z powyższym Rada Gminy Białe Błota odmawia uwzględnienia petycji z 

powodu braku możliwości finansowych w bieżącym i przyszłorocznym budżecie”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Synakiewicz  
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NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Poprawka została przyjęta.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.13.2024 dotyczącej wszczęcia niezwłocznych 

działań związanych z projektem i budową ulicy Kwiatowej w Łochowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Synakiewicz  

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/117/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.13.2024 dotyczącej wszczęcia niezwłocznych działań związanych z projektem  

i budową ulicy Kwiatowej w Łochowie. 

 

14) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2024 dotyczącej inwestycji w formie 

utwardzenia trwałego w formie asfaltu wraz z krawężnikami w ciągu ulic Dojazdowej oraz 

Kąpielowej w sołectwie Przyłęki, 

 

Radny Zbigniew Klimczak odniósł się do słów Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

wspomniał, że mieszkaniec jest urażony na gminę, radny wspomniał o wniosku, który złożył,  

o jawność nagrywania, transmitowania posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Poprawki do 

projektu uchwały zgłosił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski. 

(nagranie od 04:21:40 do 04:24:21). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Poprawka radnego Tomasza Dobrowolskiego W uchwale: Zamiast słów ‘uznaje się petycję za 

niezasadną” …… propozycja wpisania słów „odmawia się uwzględnienia petycji”. W 

uzasadnieniu: W miejsce zdania „W związku z powyższym Rada Gminy Białe Błota podzielając 

stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji uznaje petycję za niezasadną” propozycja 

wpisania: „W związku z powyższym Rada Gminy Białe Błota odmawia uwzględnienia petycji z 

powodu braku możliwości finansowych w bieżącym i przyszłorocznym budżecie”.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Jacek Grzywacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Synakiewicz  

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Poprawka została przyjęta 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.14.2024 dotyczącej inwestycji w formie utwardzenia 

trwałego w formie asfaltu wraz z krawężnikami w ciągu ulic Dojazdowej oraz Kąpielowej w 

sołectwie Przyłęki.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Synakiewicz  

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/118/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.14.2024 dotyczącej inwestycji w formie utwardzenia trwałego w formie asfaltu 

wraz z krawężnikami w ciągu ulic Dojazdowej oraz Kąpielowej w sołectwie Przyłęki. 

 

15) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/119/2024 w sprawie zatwierdzenia planów 

prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

16) w sprawie skarg na przewodniczącego Rady Gminy, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka. 

Radny Sławomir Ruge zapytał o zakres skarg. Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Agnieszka 

Czarnolewska, zaznaczyła, że Rada Gminy nie rozpatruje skarg na Przewodniczącego Rady. 

Zdaniem radnego Jacka Grzywacza nie powinno w ogóle być tej uchwały, nie jest to w kompetencji 

Rady i w związku z tym radny poprosił o wyłączenie go z głosowania. Sekretarz Gminy podkreśliła, 

że uchwała jest skutkiem ustaleń z Wydziałem Nadzoru i Kontroli Kujawsko-Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, takie urząd otrzymał wytyczne. Z głosowania wyłączył się Przewodniczący Rady 

Gminy Sławomir Ossowski (nagranie od 04:27:00 do 04:31:15). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie skarg na przewodniczącego Rady Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Zbigniew Klimczak, Małgorzata 

Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona 

Nowakowska, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder 
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BRAK GŁOSU (2) 

Jacek Grzywacz, Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/120/2024 sprawie skarg na 

przewodniczącego Rady Gminy. 

 

17) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.15.2024 dotyczącej podjęcia przeciwdziałań 

w przypadku tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena 

Sznajder (nagranie od 04:32:52 do 04:35:36). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.15.2024 dotyczącej podjęcia przeciwdziałań 

w przypadku tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr 

Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Komórek, Anetta Steltmann  

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/121/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.15.2024 dotyczącej podjęcia przeciwdziałań w przypadku tworzenia na terenie 

gminy ośrodków dla imigrantów. 

 

18) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.16.2024 dotyczącego wydłużenia trasy 

autobusu linii nr 92 w Łochowie, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła autopoprawkę do 

projektu uchwały. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zapytał czy  

w przypadku wydłużenia linii 92 do Łochowic zostanie zachowana obecna ilość kursów. Wójt 

Gminy zapowiedziała wystąpienie do Zarządu Dróg z zapytaniem, jakie będą koszty wydłużenia do 

Łochowic pięciu kursów z zachowaniem obecnej ilości kursów. Przewodnicząca Komisji Skarg, 



30 

 

Wniosków i Petycji wspomniała o petycji wielokrotnej, która została złożona przez około 600 

mieszkańców podczas ubiegłej kadencji Rady Gminy i nie została przez poprzedniego wójta 

zrealizowana (nagranie od 04:37:12 do 04:39:44). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka radnej Magdaleny Sznajder dot. zapisu w tytule:..... "do Łochowic" i w par 1 "do 

Łochowic”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.16.2024 dotyczącego wydłużenia trasy autobusu 

linii nr 92 w Łochowie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Tabor 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr XII/122/2024 w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Nr BRG.1510.16.2024 dotyczącego wydłużenia trasy autobusu linii nr 92 do Łochowic. 
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Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

 

(Zgłoszone interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami odzwierciedla nagranie z 

sesji.) 

 

Radny Jacek Grzywacz podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w zbiórkę słodyczy dla 

dzieci z gminy partnerskiej Mariampol na Litwie (nagranie od 04:41:41 do 04:44:25). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię podłączenia światłowodu na terenie gminy. 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak  

powiedział o planach Polskiego Światłowodu Otwartego, który przygotowuje projekt budowy sieci 

światłowodowej, sołtysi otrzymali wykaz projektowanych przyłączy, do zweryfikowania. Radna 

Magdalena Sznajder zapytała o kwestie podłączenia Internetu z posesji do domu. Przewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski wskazał, że podłączenie wykona już bezpośredni 

dostawca - operator Internetu. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison zaproponowała 

zorganizowanie w tym temacie spotkania z sołtysami oraz zainteresowanymi mieszkańcami 

(nagranie od 04:44:36 do 04:49:47). 

 

Radna Ilona Nowakowska podziękowała Kierownikowi Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami 

Michałowi Kostkowskiemu za szybką reakcję w sprawie ul. Jaśminowej, złożyła życzenia 

świąteczne pracownikom Urzędu Gminy, władzom oraz mieszkańcom (nagranie od 04:49:58 do 

04:50:41). 

 

Radny Sławomir Ruge poruszył problem wjazdu na dwie posesje z ul. Mickiewicza, wjazd jest 

notorycznie zalewany, poruszył kwestię nieprawidłowego odprowadzania wody deszczowej, 

poprosił o interwencję urzędu i utwardzenie tego odcinka, aby udrożnić mieszkańcom wjazd do 

posesji. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison udzieliła odpowiedzi, wskazała na konieczność 

poprawy warunków pogodowych, aby utwardzić ten odcinek kruszywem. Wójt zapowiedziała 

skierowanie do mieszkańców pisma w sprawie zagospodarowania wód deszczowych (nagranie od 

04:50:52 do 04:53:21). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka w związku z licznymi zgłoszeniami 

mieszkańców ul. Cudne Manowce zapytała, jakie koszty w ostatnich latach gmina poniosła  

z powodu profilowania drogi, co niestety nie pomogło, a teraz ponoszone są koszty z powodu 

wypompowywania wody. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Kierownikowi Referatu 

Dróg i Gospodarki Odpadami Michałowi Kostkowskiemu za sprawne wypompowanie wody  

z ul. Biedronki i Bocianowo. Wójt Gminy zaproponowała rozważenie czy ul. Cudne Manowce nie 

powinna być wskazana do realizacji jako priorytet z miejscowości Zielonka. Radny Piotr 

Mądrzyński poruszył problem odprowadzania wód deszczowych na ulice, Wójt wskazała, że 

większość mieszkańców poprawiło odwodnienie, jednak jest tam taki grunt, że należy tam zrobić 

porządne odwodnienie. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka wskazała, 

że woda napływa z ulicy Koperkowej. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Zbigniew Klimczak poinformował, że ten temat został zaplanowany do 

procedowania na marcowym posiedzeniu Komisji (nagranie od 04:53:42 do 04:57:20). 
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Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

(Zgłoszone wnioski i zapytania radnych i mieszkańców wraz z odpowiedziami odzwierciedla 

nagranie z sesji.) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski odczytał pismo – pytania do 

urzędu skierowane przez mieszkankę Magdalenę Dunajewską, Wiceprezes Stowarzyszenia, Radną 

Sołecką (nagranie od 04:58:31 do 05:00:54). 

 

Mieszkaniec Marian Kiciński poruszył kwestię pism, które złożył do Przewodniczącego Rady 

Gminy, odniósł się do Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w kwestii rozpatrywania 

przez Komisję tematu parkingu przy szkole, który zdaniem mieszkańca był nielegalny. Zarzucał 

narażanie życia i zdrowia dzieci, fałszowanie posiedzenia Komisji, zarzucił manipulowanie 

radnymi. Odniósł się do braku boisk dla dzieci.  Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir 

Ossowski odebrał głos mieszkańcowi zaznaczył, że takie informacje należy zgłaszać do 

odpowiednich organów, poprosił mieszkańca o zajęcie miejsca (nagranie od 05:36:10 do 05:10:18). 

 

Sołtys Sołectwa Ciele Rafał Sznajder zapytał członków Komisji Budżetu i Finansów czym się 

kierowali podejmując decyzję o wyrzuceniu z budżetu ul. Wczasowej i zadania zagospodarowania 

terenu przy Świetlicy Socjoterapeutycznej w Cielu (nagranie od 05:10:42 do 05:11:43). 

 

Mieszkaniec Henryk Sykut podzielił się z radnymi swoją refleksją na temat przyjętego budżetu, 

zabrał głos w temacie wniosków grupy radnych do budżetu i WPF, omówił zgłoszone we wniosku 

zmniejszenia i zwiększenia, zapytał komisję Budżetu i Finansów czym się kierowała wyrzucając  

ul. Wczasową. Mieszkaniec poprosił Przewodniczącego o zaktualizowanie wykazu ulic 

utwardzonych w poszczególnych sołectwach, zaproponował, aby przeliczyć to na procenty i ustalić 

wspólnie z Panią Wójt ranking ulic (nagranie od 05:12:56 do 05:19:52). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison udzieliła odpowiedzi na pytania zadane przez  

p. Dunajewską, wskazała, że dodatkowe kursy autobusu linii nr 90 zostaną dołożone  

w lutym 2025 roku. W sprawie pomiaru hałasu Wójt poinformowała, że wyniki wpłynęły do 

Urzędu, nie ma przekroczeń, zostanie to udostępnione na stronie internetowej.  Odpowiadając 

mieszkańcowi w sprawie parkingu przed szkołą Wójt powiedziała, że jest on legalny, w ostatnim 

czasie teren został przeprojektowany i obecnie jest to zgodne z obowiązującymi przepisami prawa. 

Odnośnie boisk, budowana jest hala Olimpia, co zwiększy możliwości sportowe, dodatkowo toczy 

się postepowanie w sprawie boiska przy ul. Czeremchy i Chlebowej (nagranie od 05:20:00 do 

05:21:48). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy Białe Błota 

Sławomirem Ossowskim złożyli życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 
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Ad. 11. Zakończenie obrad XII Sesji IX Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski ogłosił zamknięcie XII Sesji  

IX kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

 

 

                                                                        

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota  

                                                                                                  Sławomir Ossowski 

 

 

 

 
 

 

 

Pełny przebieg obrad Sesji Rady Gminy Białe Błota odzwierciedla nagranie dostępne pod poniższym linkiem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/61851/sesjaaradyawadniuaczwarteka19agrudniaa2024.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 09.01.2025 r. Uwagi 

można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/61851/sesjaaradyawadniuaczwarteka19agrudniaa2024.htm

